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خبر
»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا بویژه »رضا چراغی«
 که ۲۵ فروردین ۱۳۶۲ در عملیات والفجر۱ »فکه« 
به مقام شامخ شهادت نائل گشت را گرامی می دارد

خبر اول

»وزیر آموزش و پرورش« خبر داد:

نسخه اولیه آیین نامه رتبه بندی 

معلمان به دولت ارسال شد
روز گذشته »یوسف نوری« - وزیر آموزش و پرورش- در 
حاشیه مراسم امضای تفاهم نامه همکاری میان آموزش 
و پرورش و مناطق آزاد تجاری با بیان اینکه برنامه ما 
در بلند مدت برای تامین نیرو، جذب از طریق دانشگاه 
فرهنگیان است گفت: باید به نحوی امر گسترش آموزش 
را انجام بدهیم که بتوانیم در جریان رشد دانش آموزان 
در افق بیست ساله نیروی مورد نیاز معلمی را نیز تامین 
کرده باشیم که یکی از بسترها مناطق آزاد هستند. تعداد 
زیادی از مناطق آزاد در مناطق کمتر برخوردار واقع شده اند 
و لذا باید مورد توجه جدی باشند که ارتقای آموزش در این 

مناطق در برنامه های سال آتی دیده می شود. 
در ادامه وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه در اردیبهشت 
آزمون استخدامی جذب می شوند  نفر در  ماه، ۳۴ هزار 
گفت: ۲۵ هزار نفر نیز ورودی از دانشگاه فرهنگیان داریم.
نوری درباره آخرین وضعیت تدوین آیین نامه رتبه بندی 
معلمان گفت: تدوین آیین نامه رتبه بندی تا امروز فرصت 
داشت. جلسات بسیار زیاد کارشناسی برگزار و نسخه اولیه 
به دولت ارسال شد. روی نسخه اولیه در دولت بر اساس 

شرایط کمی و کیفی نظر داده می شود.
وی در پاسخ به برخی اعتراضات پیرامون آیین نامه و 
نحوه امتیاز بندی ها اظهارکرد: هیچ وقت با یک آیین نامه 
نمی شود همه را راضی کرد. من خواستم نظرات را جمع 
آوری کنند و همکاران ما برای دوستانی که در جلسات 
بوده اند بفرستند که بررسی شود. اگر موردی پذیرفته شود، 

اعمال می شود.
وزیر آموزش و پرورش در ادامه با بیان اینکه آموزش در 
مدارس با قوت به صورت حضوری دنبال می شود گفت: 
بعدی  و هر  آموزش جامانده ایم  از  بسیار  دوره،  این  در 
که ببینیم خسارت است چه از بعد اجتماعی، فرهنگی، 
اقتصادی، روانشناختی و چه بعد فردی؛ در این مدت، 
محدودیتی برای تعداد دانش آموزان نبوده و ستادکرونا 
نیز فقط مکمل است و  نکرده است. شبکه شاد  اعلام 

آموزش ترکیبی را اعمال نکرده ایم.
نداشتیم.  حضوری  آموزش  برای  مشکلی  افزود:  نوری 
برخی مدارس سیستم خنک کننده نداشتند که خواستیم 
به مدارس اختصاص داده ایم  را  تامین شود. سرانه ای 
و سرانه دیگری نیز اختصاص داده می شود تا بخشی از 
نارسایی ها جبران شود. دانش آموزان خوشحال اند و الان 

تحمل می کنند. بروید از دانش آموزان بپرسید.
وزیر آموزش و پرورش درباره عدم رعایت آموزش حضوری 
کامل در برخی مدارس غیردولتی گفت: مدارس غیردولتی 
تابع مقررات دولت اند و حتما رعایت  قانون،  بر اساس 
می کنند. قانون هرچه را تصویب کرده باشد درباره آنها هم 

اعمال می شود. 
وی همچنین در پاسخ به پرسش دیگری درباره جبران 
جبرانی  روش  یک  گفت:  تحصیلی  ماندگی های  عقب 
وجود دارد، در قرارگاه عدالت تربیتی اقداماتی با مشارکت 
خیرین در حال پیگیری است، چهارشنبه هم در دولت 
مطرح کردم و رئیس جمهور گفتند اعتباری برای این امر 
درنظر گرفته شود که ما جبرانی تابستان را برای دانش 
آموزانی که جامانده اند داشته باشیم. این اقدام با توافق 

اولیا انجام خواهد شد.

سرمقاله

پدیده امضا فروشی برخی  مهندسان ساختمان؛

مسئولیت های کاغذی!

قبل از سر خط، چشم به جهان گشودیم تا روی کاغذی 
به نام شناسنامه نامدار شویم، روی کاغذ دیگری درج شد 
واکسن می زنیم! مشخصات ما روی فرم کاغذی دیگری درج 
شد تا شاگرد مدرسه شویم. روی کاغذها امتحان دادیم و 
کارنامه گرفتیم. سیکل و دیپلم را روی کاغذ نبشته تا مدرک 
شدند. روی پرسشنامه کاغذی کنکور پاسخ دادیم تا در آزمون 
ورود به دانشگاه قبول شدیم، روی همین فرم های کاغذی 
دانشنامه گرفتیم و فارغ التحصیل شدیم. با درج رزومه روی 
کاغذ دیگری به کاری مشغول و با پول های کاغذی مزد 
روزانه خود را دریافت کردیم. احکام کاغذی صادر شد، یک 
نفر کارگر، یکی دیگر کارشناس، دیگری کارمند فلان اداره یا 
دایره دولتی یا فلان شرکت خصوصی شد. کاغذها با شکل و 
شمایل های مختلفی تولید شدند تا مجوزها و پروانه ها صادر 
شوند، با همین کاغذها یکی وکیل، یکی مهندس، یکی بقال، 
یکی ماست بند، یکی دیگر صاحبِ هایپر مارکت محله شد. 

روی کاغذی نوشتیم و امضاء کردیم، معامله کردیم، خریدیم 
و فروختیم. اما کمتر توجه کردیم که قانون روی همین 
برگه های کاغذی نبشته می شود. عملکرد ما، تاریخ، اطلاعات، 
داستان ها، وقایع و مقالات روی همین کاغذها نوشته شده 

و می شوند. 
اساساً روی هر کاغذی می نویسند و می نویسیم، دستور 
می دهند و می دهیم،  ابلاغ می کنند و می کنیم، می پذیرند 

و می پذیریم، ارجاع می کنند و ارجاع می کنیم، روی کاغذی 
که قانون نوشته شد، آئین نامه و ابلاغیه و نظریه و بخشنامه 
و مصوبه نبشته شد، حکم مسئولیت نبشته و ابلاغ گردید. 
مسئولیت و حدود مسئولیت، اختیار و حدود اختیار، تکلیف 
و حدود تکالیف مشخص شد، هم برای من، هم برای تو و 
هم برای دیگران. اما! کاغذ با کاغذ فرق دارد. فرق دارد کدام 
مرجع، کدام شخص، کدام نهاد روی آن نوشته، دستور داده، 

ابلاغ کرده، تعهد پذیرفته یا رفع مسئولیت کرده. 
شاید تصورش راحت باشد، شاید سخت! شاید باور کنیم یا 
شاید باور نکنیم! که وقتی کاغذی را امضاء کردیم و روی 
آن تعهدی پذیرفتیم یا مسئولیتی از خود سلب کردیم، 

گاهی بی شمار صفحه و برگه کاغذی دیگر وجود دارد که 
ن مفهوم واژه ها، کلمه ها و  جملات در نوشته ما  هریک مُبَیِّ
هستند. کاغذها نابینا هستند! کر هستند! احساس ندارند! 
حتی درک هم نمی کنند، که روی آن ها چه نوشته ایم؟ یا چه 

پذیرفته ایم؟ یا چه دستوری داده ایم؟!
تاسف! که گاهی فراموش می کنیم همه چیز روی صفحات 
کاغذی باقی نمی ماند. واژه ها، کلمات، تعاریف و اساساً 
هر مرقومه کاغذی در زندگی ما و شاید در زندگی برخی 
دیگر اثر مستقیم دارد یا مستقیما اثر ایجاد می کند. گاهی 
با تعریف مسئولیت گاهی برای رد مسئولیت گاهی در 
قالب صدور یک دستور گاهی برای توقف دستور، یک حکم 

کاغذی و محکومیت و گاهی در قالب یک حکم کاغذی 
و برائت!

گاهی تصور می کنیم وقتی روی کاغذ تعهدی می پذیریم، 
این تعهد روی کاغذ باقی می ماند و اثرش محدود به مصرف 
همان یک یا چند صفحه کاغذی است. این حکایت مصداق 
همان جمله معروف است که می گویند: مهریه را چه کسی 
داده و چه کسی آن را گرفته است؟! در بسیاری از موارد تصور 
اشتباه ما از مقوله تعهد و مسئولیت در سایه فقدان توجه 
به آثار و عواقب بی توجهی به مندرجات موجود در صفحات 

کاغذی ما و دیگران را در معرض خطر قرار می دهد.  
به عنوان نمونه، مهندسان ساختمان را پروانه ای است که آن 
را پروانه اشتغال به کار نامند، این پروانه کاغذی توسط برخی 
مهندسان به برخی سرمایه گذاران)دلالان( فروخته می شود. 
تا ایشان از عواید آن استفاده نمایند، تا فلان شرکت  یا دفتر 
تاسیس شود. دلال گرامی روی صفحه کاغذی قرارداد، در 
ازای عواید کسب شده از پروانه اشتغال مسئول پاسخگویی 
است!  پروانه  فروشنده  مسئولیت های  تمام  قبال  در 
فروشنده ها هم خوشحال هستند که در ازای فروش یک 
برگ پروانه کاغذی، بدون هرگونه مسئولیت! اندکي بیش از 

چندر غاز به دست آورده اند!
خریدار نیز خوشحال است! او می داند فروشنده نمی داند 
که نمی داند که  نمی داند حتی با وجود آن قرارداد کاغذی 
در باب رفع و پذیرش مسئولیت، بازهم پاسخگوی تمام 
مسئولیت های انتظامی و کیفری است و خریدار امتیاز 
پروانه بدون هرگونه مسئولیت، فقط با خرید امتیاز مهر و 
امضای مهندس فروشنده پروانه و درج آن روی چند برگه 
کاغذ و تقریباً بدون مسئولیت نان و بوقلمون تناول می کند. 
آری به همان اندازه که نمی توان به صفحات کاغذی دل 
بست، می توان به آنها دل بست. لطفا صفحات کاغذی را 

خوب درک کنیم...

پلیس  رئیس   - رحیمی«  حسین  »سردار 
تهران- درباره مسئله »کودکان کار« و تیم های 
سازمان یافته ای که اقدام به توزیع و هدایت 
این کودکان در میادین و تقاطع های اصلی 
تهران می کنند، اظهار کرد: اینکه بسیاری از 
»کودکان کار« سازماندهی می شوند را تأیید 
می کنیم البته این سازماندهی مربوط به تمام 
کودکان کار نیست اما اغلب آن ها سازماندهی 
می شوند یعنی یک نفر این کودکان را صبح به 
معابر و چهارراه ها آورده و ظهر یا غروب آن ها 

را مجدد جمع آوری می کند.
رئیس پلیس تهران افزود: برای پلیس کاری 
ندارد افرادی را که اقدام به سازماندهی کودکان 
کار می کنند، شناسایی یا اینکه کودکان کار 
را از سر چهارراه ها جمع آوری کند کما اینکه 
این کار را با کمک شهرداری پیش از عید 

آغاز کردیم اما بعد از عید تاکنون اقدام خاص 
و جدیدی در این رابطه نداشتیم زیرا هم با 
پلیس  مأموریت های  و  نوروزی  تعطیلات 
مواجه شدیم و دوستان نیز مطالبه جدیدی 
از پلیس نداشتند. به نظر می رسد باید سه 
رکن پلیس، شهرداری و دستگاه قضائی با 
جدیت بیشتر در این رابطه ورود پیدا کنند 
همچنین سازمان بهزیستی نیز می تواند عضو 

این کارگروه باشد.

روز گذشته در گفت و گویی رئیس پلیس 
راهور اعلام کرد که؛ حدود ۲۹۹ هزار خودرو 
یا  مالک  واکسیناسیون  عدم  خاطر  به 
راننده جریمه یک میلیون تومانی شدند. 
جریمه  درباره  هادیانفر  کمال  سید  سردار 
خودروهایی که مالکان آن ها با وجود تزریق 
دو یا سه دوز در سفرهای نوروزی جریمه 
یک میلیون تومانی شده اند، اظهار کرد: این 
مشکل از سمت پلیس نیست و از طرف 
وزارت بهداشت است، وزارت بهداشت یک 
CD به ما ارائه کرد و بر اساس کد ملی افراد، 
لیستی از آقایان و خانم هایی که واکسن 
نزده بودند را به ما داد و ما بر اساس آن 

لیست اعمال جریمه کردیم.
رئیس پلیس راهور در پاسخ به این سؤال 
به  برای حذف جریمه  باید  افراد  این  که 

کجا مراجعه کنند، گفت: اگر فردی دو دوز 
واکسن زده و جریمه شده، به »هیئت های 
رسیدگی پنج نفره راهنمایی و رانندگی« 
مراجعه و کارت واکسن خود را ارائه کند، 
را  جریمه  آن  نیز  رسیدگی  هیئت های 
اصلاح و پاک خواهند کرد. در ایام نوروز، 
عدم  خاطر  به  خودرو  هزار   ۲۹۹ حدود 
واکسیناسیون مالک، جریمه یک میلیون 

تومانی شدند!

توسط »رئیس پلیس تهران« تایید شد؛

وجود پشت پرده 
سازمان یافته »کودکان کار« 

»رئیس پلیس راهور« خبر داد:

۲۹۹ هزار خودرو یک میلیون تومان
 جریمه شدند

حوادث و انتظامی

مهندسان ساختمان را پروانه ای است که آن را پروانه اشتغال به کار نامند، این پروانه کاغذی توسط برخی مهندسان 
به برخی سرمایه گذاران)دلالان( فروخته می شود. تا ایشان از عواید آن استفاده نمایند، تا فلان شرکت  یا دفتر تاسیس شود. 

دلال گرامی روی صفحه کاغذی قرارداد، در ازای عواید کسب شده از پروانه اشتغال مسئول پاسخگویی در قبال تمام مسئولیت های 
فروشنده پروانه است! فروشنده ها هم خوشحال هستند که در ازای فروش یک برگ پروانه کاغذی، بدون هرگونه مسئولیت! 

اندکي بیش از چندر غاز به دست آورده اند!

روح اله نیاخلیلی

  نویسنده
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اجتماعی
قیمت پراید معادل سه سال حقوق شد!

به بهانه فتح قله 190 میلیونی قیمت پراید این موضوع را بررسی می کنیم یک فرد که حداقل حقوق را دریافت می کند باید چه 
مدت پس انداز کند تا بتواند این خودروی پایین رده را بخرد.وحداقل حقوق امسال حدود چهار میلیون و 180 هزار تومان تعیین 
شده که با در نظر گرفتن حق مسکن و حق خواربار این رقم به حدود پنج میلیون و 680 هزار تومان می رسد. به بیان دیگر، قیمت 
یک خودروی پراید صفر کیلومتر در فروردین ماه امسال معادل 34 ماه حقوق فردی است که حداقل حقوق را دریافت می کند.

راه و مسکن

رفاه و تعاون

»رئیس کمیسیون عمران مجلس
 شورای اسلامی« خبر داد:

حداکثر اقساط ماهانه در قانون 
جهش تولید مسکن

 5 میلیون تومان است
رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی با رد شایعات 
مطروحه پیرامون اقساط ۱۰ تا ۱۵ میلیون تومانی در قانون 
جهش تولید مسکن، تاکید کرد: قرار است بازپرداخت اقساط 
برای شروع کار زیر ۵ میلیون تومان باشد سپس به صورت 

پلکانی تا سقف حداکثر ۵ میلیون تومان افزایش یابد.
به گزارش »دنیای هوادار« و ب نقل از ایسنا؛ محمدرضا رضایی 
کوچی در گفت وگویی درباره اخبار منتشر شده پیرامون اقساط 
ماهانه ۱۰ تا ۱۵ میلیونی در قانون جهش تولید مسکن، بیان 
کرد: ما از روز اولی که قانون جهش تولید مسکن را مطرح 
کردیم، بنا بر این بود که حداکثر اقساط ماهانه مردم بیش 
از ۴۰ درصد حقوق و درآمد فرد نباشد، این بدان معناست که 

بازپرداخت ماهانه افراد باید زیر ۵ میلیون تومان باشد.
وی در ادامه اظهار کرد: ما صندوق مسکن را در قانون پیش 
بینی کردیم و منابعی را به صورت قرض الحسنه در آن قرار 
دادیم. مثلا در بودجه ۱۴۰۱ مبلغی بالغ بر ۳۰ هزار میلیارد 
اقساط  بازپرداخت  یا  کردیم.  تزریق  این صندوق  به  تومان 
مسکن مهر یا کمک های دولتی را به عنوان منابع برای این 

صندوق پیش بینی کردیم.
رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه 
بنده موضوع اقساط ۱۰ یا ۱۵ میلیونی را رد می کنم، گفت: 
اگر برای افراد بنا بر این قانون ماهانه ۱۰ تا ۱۵ میلیون اقساط 
تعریف شود به نوعی فاتحه این قانون را خوانده ایم. اصلا 
امکان ندارد با چنین شرایطی افراد بتوانند برای مسکن طبق 
این قانون ثبت نام کنند. خواهش بنده از همه افرادی که در 
این زمینه مصاحبه می کنند، این است که اعداد واقعی ارائه 

کرده تا مردم نیز ناامید نشود.

با دستور »رئیس جمهور«؛

پرداخت یارانه 150هزارتومانی 
ویژه رمضان به 11میلیون خانوار

رمضان؛  مبارک  ماه  به مناسبت  و  رئیس جمهور  دستور  با 
یک میلیون و پانصد هزار ریال یارانه کمک معیشت ماه مبارک 
رمضان به حساب بیش از 11 میلیون سرپرست خانوار واریز 
می شود. بر این اساس یارانه کمک حمایت معیشتی ماه 
مبارک رمضان به مبلغ یک میلیون و پانصدهزار ریال به ازای 
هریک از اعضای خانواده به حساب سرپرستان 11 میلیون و 

38هزار و 520 خانوار واریز می شود.
فروردین ماه  گزارش ساعت 24 جمعه 26  این  اساس  بر 
کمک معیشت  ریالی  هزار   500 و  یک میلیون  یارانه   1401
خانوارهای  سرپرستان  حساب  به  رمضان  مبارک  ماه 
ماه  به مناسبت  مبلغ  این  می شود.  واریز  شناسایی شده 
مبارک رمضان به حساب سرپرستان شناسایی شده وزارت 
اول  دهک های  از  غالباً  که  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون، 
تا چهارم به انضمام افراد تحت پوشش و مستمری بگیران 
سازمان های حمایتی نظیر کمیته امداد امام خمینی)ره( و 
بهزیستی کشور هستند و به هر دلیلی از سهام عدالت جا 

افتاده اند، واریز خواهد شد.
اقشار  از  حمایت  در  سیزدهم  دولت  رویکرد  به  توجه  با 
آسیب پذیر و کم درآمد و همچنین اجرای برنامه های کوتاه مدت 
و بلندمدت کاهش فقر مطلق در جامعه به ویژه حمایت از 

خانوارهای فاقد یا با درآمد کم این مبلغ پرداخت می شود.

یادداشت

یک معضلِ مهم؛

شاخص فلاکت و پیامدهای آن

ثبت رکورد تازه شاخص فلاکت در پایان قرن۱۴ خورشیدی 
به رغم تک رقمی شدن نرخ بیکاری در نتیجه کاهش نرخ 
مشارکت، نشان می دهد ادامه حیات اقتصاد ایران در تورم 
بالا، می تواند زمینه ساز اختلال در شاخص های کلان از جمله 
نرخ بیکاری، نرخ تورم و شاخص فلاکت باشد و از این منظر 
اولویت نخست و شاید مهم ترین مطالبه مردم از دولت، 
تلاش برای کاهش نرخ تورم طی سال های آینده است. در 
سیستم های اقتصادی دولت، رفاه بیشترین کاربرد را دارد، 
در این سیستم اقتصادی سیاستگذاری به نحوی است که 
اولویت با شرایط معیشتی شهروندان بوده و دولت خود را 

موظف به تامین نیازهای اولیه برای زندگی می داند. 
شاخص فلاکت در ایران حدود یک دهه است که مورد توجه 
دولت ها و کارشناسان اقتصادی قرار گرفته است. از آنجایی 
که با افزایش میزان شاخص فلاکت، رفاه جامعه مستقیم 
تحت تاثیر قرار می گیرد، بنابراین می توان این شاخص را 
یکی از مهمترین معیارهای سنجش عملکرد دولت ها و 
بقای آنان در نظر گرفت. هرچه مقدار عددی این شاخص 
کمتر باشد، رفاه مردم بیشتر است و این نشان دهنده عملکرد 
مناسب تر دولت هاست. اما شاخص فلاکت در کنار نرخ تورم 
و نرخ بیکاری از شاخص های مهم در هر کشور است که 
می توان از طریق آن سطح معیشت افراد جامعه را مورد 
بررسی قرار داد و سطح بالای این شاخص نمایانگر وضعیت 

نامطلوب سلامت اقتصاد در هر کشور است. 
بطور کلی این شاخص نشان دهنده این است که افرادی که 
در سن کار و در جستجوی کار هستند، نمی توانند کار پیدا 
کنند و یا قدرت خرید مردم که تحت تأثیر تورم است کاهش 
یافته، افزایش شاخص فلاکت موجب بی ثباتی اقتصادی، 
پیامدهای  و  از کشور  فرار سرمایه  و  عدم سرمایه گذاری 
اجتماعی همچون افزایش طلاق، خودکشی، افزایش ناامنی، 
افزایش سرقت ها و... در کشور می شود. بی انضباطی پولی 

ما را به این سمت سوق داده است و این مسأله موجب 
نوسانات تورمی و بی ثباتی اقتصادی شده است. در نتیجه 
سرمایه گذار رغبتی به انجام تولید نداشته و این مسأله 

موجب جلوگیری از اشتغال و اشتغالزایی می شود. 
از طرفی زمانی که بی ثباتی اقتصادی وجود داشته باشد، 
تولید متوقف می شود و تولیدکننده با موانع تولید مواجه 
می شود و در نتیجه سرمایه گذاری در کشور صورت نگرفته و 
سرمایه ها به سوی کشورهای دیگر سرازیر می شود. مجموعه 
زیادی از عوامل دست به دست هم می دهند و این شرایط 
بوجود می آید و ریسک فعالیت بالا می رود. زمانی که این 
انباشته شوند،  روی هم  تهدیدات  و  مجموعه چالش ها 
موجب افزایش شاخص فلاکت می شوند. از طرفی جمعیت 
کشور در حال پیر شدن است اما پولی وجود ندارد که به این 
جمعیت بازنشسته پرداخت شود در نتیجه دولت برای این 

موارد باید فکر اساسی کند. 
ایران دچار مشکل است و  اینکه سیستم رفاهی در  در 
نارسایی های زیادی دارد، هیچ شکی وجود ندارد اما راه حل 
آن تنها از طریق کاهش شاخص فلاکت نیست بلکه باید 
یک سری از اصول زیربنایی کشور را اصلاح کنیم تا بتوانیم 
به مشکلات معیشتی مردم به شکل ساختارمند و دقیق 
رسیدگی کنیم. به نظر می رسد بهترین راه ایجاد نظم و 
نظام در اقتصاد، به افزایش سواد اجتماعی و اقتصادی 
بستگی دارد. از طرفی هم نتوانستیم در بسط و گسترش 
رفاه اجتماعی موفق باشیم و باید توجه داشت که اقتصاد 
اجتماعی ما دچار پریشانی است، زیرا باید سطح رفاه را در 
مناطق مختلف کشور با توجه به ظرفیت های اجتماعی، 
افراد  تا  کنیم  تعریف  محیطی  و  سیاسی  اقتصادی، 
مجبور به مهاجرت به کلان شهرها نشوند. همچنین باید 

ظرفیت هایی که به افزایش قدرت خرید مردم کمک میکند 
را تقویت کنیم. 

در همین راستا تیم اقتصادی دولت سیزدهم باید به این 
مسائل توجه ویژه ای داشته باشد. کارشناسان اقتصاد در 
مواجهه با شاخص فلاکت به دو دسته تقسیم می شوند؛ 
عده ای معتقدند اولویت با کنترل نرخ تورم است زیرا در 
این صورت قدرت خرید مردم افزایش پیدا می کند و سطح 
در  افزایش می گذارد.  به  رو  نیز  زندگی شهروندان  کیفی 
مقابل، عده دیگری از اقتصاددانان بر این باورند که دولت 
باید از طریق تقویت تولید و ایجاد اشتغال زمینه را برای 
بهبود شرایط معیشتی کشور فراهم کند. اما هر یک از این 
دو راهکار تبعات و آثاری دارد که باعث شده اختلافی بین 
این دو گروه پدید  آید و آن هم دوگانه رکود-رونق است. در 
اقتصادهایی که مانند ایران دچار بیماری هلندی هستند 
اجرای سیاست های ضد تورمی منجر به ایجاد رکود اقتصادی 
خواهد شد که نتیجه ای به غیر از کاهش یا تثبیت میزان 

تولید نخواهد داشت. 
به عبارتی، اگر دولت تمرکز خود را روی مهار تورم بگذارد 
بخش های تولیدی دچار رکود شده و رشد اقتصادی کشوری 
مانند ایران با کاهش شدیدی مواجه می شود. اما از طرفی 
هم اگر الگوی دسته دوم کارشناسان را به عنوان اولویت خود 
در سیاست گذاری بپذیرد باید خود را برای مواجهه با امواج 
تورمی شدیدتری آماده کند که تضعیف پول ملی و کاهش 
قدرت خرید شهروندان تنها یکی از پیامدهای آن خواهد بود. 
این دوراهی که اقتصادهای نفتی مانند ایران برای دولت ها 
ایجاد می کنند باعث می شود سیاست گذاری دچار سردرگمی 
مزمن شده و هدف گذاری های توسعه ای هم به نتیجه نرسد، 
به نحوی که با تغییر دولت معمولا سیاست های تورمی یا 
رکودزا در دستور کار قرار می گیرد که در تعارض و تناقض با 
سیاست های قبلی است و این چرخه معیوب همواره در 
ادامه است و اقتصاد نمی تواند از سیکل معیوب رکود-تورم 

خارج شود. 
تازگی سکان  به  که  سیزدهم  دولت  می رود  انتظار  حال 
هدایت کشور را در دست گرفته یک بار برای همیشه تکلیف 
خود را با این موضوع به نحوی روشن کند که ۴ یا ۸ سال 
بعد بار دیگر شاهد تضعیف ریال در کنار افزایش نرخ بیکاری 
نباشیم، ترکیبی که به معنای کوچک تر شدن سفره مردم و 

وخیم تر شدن اوضاع معیشتی شهروندان است.

دولت

روز  رئیس جمهور-   - رئیسی  ابراهیم  سید  آیت الله 
تقویت  بر ضرورت  دولت،  هیات  جلسه  در  چهارشنبه 
نظارت ها به منظور جلوگیری از نوسان قیمت کالاها در 
با  افراد  نباید اجازه داد برخی  بازار تاکید کرد و گفت: 
گرانفروشی و سوداگری به مردم اجحاف و آنها را ناامید 

کنند.
رئیس جمهور گرانی بی قاعده را غیرقابل توجیه خواند 
و تاکید کرد: تغییر هرگونه قیمت کالا، نیازمند بررسی 
همه جوانب و اطلاع رسانی مناسب به مردم است و 
اینکه یک شرکت یا کارخانه بخش خصوصی بخواهد 
به صورت ناگهانی قیمت کالای خود را افزایش دهد، 

غیرقابل پذیرش است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به بیانات 
روز گذشته مقام معظم رهبری در دیدار کارگزاران نظام، 
دولت را ملزم به اجرای فرامین ایشان دانست و تاکید 

کرد: همه مسئولان اجرایی باید تلاش کنند با اقدامات به 
موقع و کارآمد مردم را امیدوار کنند. هر کاری که باعث 
ایجاد یأس و ناامیدی در جامعه شود نباید صورت بگیرد 
و این مسئله باید بیش از همه مورد توجه همکاران 

دولت باشد.
به  اشاره  با  همچنین  رئیس جمهور 
ضرورت جلوگیری از واردات کالاهای 
کشور،  به  داخلی  مشابه  دارای 

خاطرنشان کرد: واردات بی رویه 
قطعاً به تولید آسیب می زند 

و اقتصاد ملی را تضعیف 
می کند.

به  ادامه  در  رئیسی 
از  بسیاری  گلایه 

شرکت های دانش بنیان از واردات کالاهایی که امکان 
تولید آنها در کشور وجود دارد، اشاره کرد و به دستگاه های 
دولتی اکیداً دستور داد که تحت هیچ شرایطی کالایی 

که مشابه داخلی دارد را وارد نکنند.
این  اجرای  در  تعلل  ساعت  یک  حتی  رئیس جمهور 
دستور را غیرقابل پذیرش خواند و از دستگاه های اجرایی 
خواست روند جلوگیری از واردات کالاهای غیرضروری 

و دارای مشابه داخلی را پیگیری کنند.
وی در پایان با اشاره به ضرورت توجه ویژه 
بیکاری  رفع  و  اشتغالزایی  موضوع  به 
بین  تفاهمنامه  امضای  اظهارداشت: 
کافی  اشتغال  ایجاد  برای  دستگاه ها 
نیست بلکه این کار آغاز حرکت اجرایی 
با  باید  که  است  اشتغالزایی  برای 

اقدامات موثر تکمیل شود.

»رئیس جمهور« در جلسه هیات دولت:

پشت پرده گرانی های اخیر بررسی و دلایل آن شناسایی شود

سارا نصرتی 
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ویزای متقاضیان سفر به ایران در جام جهانی رایگان شد
علی بهادری جهرمی، سخنگوی دولت گفت: با مصوبه دولت صدور روادید متقاضیان سفر به ایران در جریان رویداد 
جام جهانی رایگان شد. این مصوبه می تواند در جذب و تشویق سفر گردشگران جام جهانی به ایران و رونق صنعت 

گردشگری در کشور نقش مؤثری داشته باشد.

البرز

فناوری اطلاعاتمنابع طبیعیانتظامی

روز گذشته »سرهنگ علی سلیم پور« -رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان 
البرز- از اجرای طرح جمع آوری معتاد متجاهر و کارتن خواب در شهرستان های 
کرج و فردیس خبر داد در تشریح آن و گفت: در این طرح که طی ۲۴ ساعت به 
اجرا گذاشته شد، ۲۲۹ معتاد متجاهر از سطح شهر جمع آوری و به کمپ های ماده 
۱۵ و ۱۶ منتقل شدند. سرهنگ علی سلیم پور در تشریح این خبر گفت: در راستای 
ارتقاء احساس امنیت اجتماعی در بین شهروندان، طرح پاکسازی نقاط آلوده پس 
از انجام تحقیقات میدانی و اقدامات اطلاعاتی با استفاده از ماموران یگان امداد و 
کلانتری ها، در نقاط آلوده شهرستان های کرج و فردیس به مرحله اجرا درآمد. در 
نتیجه اجرای این طرح در مجموع ۲۲۹ معتاد متجاهر جمع آوری و ضمن کشف 
مقادیری انواع مواد مخدر، این افراد برای گذران دوره درمان به کمپ های ماده ۱۵ 
و ۱۶ منتقل شدند. رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان البرز در پایان گفت: 
از مجموع معتادان متجاهر منتقل شده به مراکز بازپروری، ۱۸۹ نفر در شهرستان 
کرج و مابقی در شهرستان فردیس از جمع آوری شدند. شهروندان عزیز می توانند 
در شناسایی و معرفی مناطق آلوده، پلیس را یاری کنند و در صورت مشاهده موارد 
مجرمانه بلافاصله با مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ تماس حاصل نمایند تا در اسرع 

وقت به موضوع رسیدگی شود. 

»حامد فرضی« - مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری البرز- با اشاره به بخشی 
از اقدامات یگان حفاظت منابع طبیعی البرز در نیمه اول فروردین ماه اظهار 
کرد: طی این مدت ۱۲ اصله چوب قاچاق در قالب دو فقره کشف، توسط 
نیروهای یگان حفاظت ضبط شد. در نیمه اول فروردین ماه ۸ هزار و ۱۵۹ 
متر مربع از اراضی ملی استان که توسط برخی افراد سودجو تصرف شده 

بود، آزاد سازی شد.
وی تاکید کرد: طی این مدت، ۵۰۰ رأس دام که در عرصه های طبیعی استان به شکل 
غیرمجاز چرا می کردند، اخراج شده و سه فقره پرونده در این خصوص تشکیل شد. تا 
۱۵ فرورین، ۱۲ فقره پرونده برای رسیدگی به مراجع قضایی در خصوص تصرف بیش 

از ۴.۵ هکتار از اراضی ملی استان ارجاع داده شده است.
این مسئول گفت:  یگان حفاظت منابع طبیعی البرز به طور شبانه روزی، اجرای 
عملیات گشت و حفاظت از اراضی ملی و عرصه های منابع طبیعی را در دستور کار 
خود داده و با همکاری و تعامل با مقامات قضایی و انتظامی شهرستان اجازه نخواهد 
داد که سودجویان و متجاوزین به اراضی ملی و دولتی، اقدام به تخلف و تصرف 
کنند. بدون شک در صورت مشاهده هرگونه تخلف بدون هیچگونه ملاحظه ای با 

عاملین برخورد خواهد شد.

»اکبر قنبرپور« -مدیر عامل منطقه ویژه اقتصادی و فرودگاه بین المللی پیام- با بیان 
اینکه جذب بنگاه های اقتصادی در جهت محقق ساختن شبکه ملی اطلاعات از مهم 
ترین برنامه های این منطقه است، اظهار کرد: هم اکنون ۶۶ شرکت در حوزه آی.تی و 
آی.سی.تی در این منطقه مستقر است که بنا داریم این تعداد را در یک برنامه چهار 
ساله به ۲۴۶ شرکت برسانیم، این در حالی است که با فعال شدن این تعداد واحد 
بیش از ۷۰ درصد صنایع مرتبط با فناوری های نوین در پیام به این بخش اختصاص 
می یابد. به همین منظور عملیات احداث و توسعه زیر ساخت ها در فاز چهار در هفت 
ناحیه و در مساحت ۱۶۵ هکتار در حال آماده سازی است که بتوانیم بخش قابل 
توجهی از این صنایع را در این فاز مستقر کنیم. مدیر عامل منطقه ویژه اقتصادی و 
فرودگاه بین المللی پیام اظهار داشت: جذب سرمایه گذار تولید گوشی های هوشمند 
بومی، تولید تجهیزات شبکه و ایجاد مراکز داده از دیگر برنامه های پیش بینی شده 
در جهت تحقق شبکه ملی اطلاعات در این منطقه است که بخشی از آن اجرایی 
شده و مابقی نیز در یک برنامه پیش بینی شده در حال انجام آن هستیم. قنبرپور در 
بخش دیگری از سخنان خود به بهره مندی پیام از ظرفیت کارگو اشاره کرد و گفت: 
ایجاد و توسعه هاب هوایی صادرات و واردات محصولات حوزه ارتباطات و فناوری 

اطلاعات در پیام نیز از دیگر برنامه های پیش بینی شده است.

مردم تجاوز به اراضی
 ملی را گزارش کنند

۲۴۶ شرکت در منطقه 
پیام مستقر می شوند

جمع آوری ۲۲۹ معتاد متجاهر 
در کرج و فردیس

حقوق و قضا

»رئیس کل دادگستری استان البرز« خبر داد:

اشتغال 345 نفر با رفع موانع چهار بنگاه اقتصادی حفظ شد
به گزارش »دنیای هوادار«؛ »حسین فاضلی هریکندی« -رئیس 
کل دادگستری استان البرز- روز چهارشنبه در جمع اصحاب رسانه، 
با اشاره به برگزاری اولین جلسه کارگروه حقوقی،قضایی ستاد 
پیگیری اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی استان البرز در سال 
جدید، گفت: در راستای اجرای سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی 
و پیگیری و حل مشکلات قضایی و غیرقضایی فعالان عرصه تولید 
و اشتغال و در سالی که از جانب مقام معظم رهبری با عنوان 
»تولید؛ دانش بنیان، اشتغال آفرین« نام گذاری شده است، پرونده 
چهار واحد اقتصادی و تولیدی استان در این کارگروه مورد بررسی 

قرار گرفت.
رئیس ستاد پیگیری اجرای سیاست  اقتصاد مقاومتی استان 
البرز افزود: از این چهار شرکت تولیدی، دو شرکت از شرکت های 
دانش بنیان بوده که مشکلات آنها در اجرای یکی از محورهای 

اولویت های پانزده گانه قوه قضائیه در سال جاری مبنی بر »تحقق 
شعار سال و حمایت کامل و همه جانبه از تولیدکنندگان و 
کارآفرینان و شرکت های دانش بنیان« که در ابتدای سال از سوی 
رئیس قوه قضائیه ابلاغ شد در کارگروه حقوقی، قضایی به منظور 
ممانعت از توقف فعالیت و تعطیلی آن ها مورد بررسی قرار گرفت.
وی با اشاره به اینکه واحدهای مورد بررسی قابلیت اشتغالزایی برای 
۳۴۵ نفر به شکل مستقیم و بالغ بر هزار نفر به صورت غیرمستقیم 
را دارند، در خصوص جزئیات مشکلات پیش روی این واحدها، 
اضافه کرد: سه شرکت با مشکلات بانکی روبرو بوده و پرونده های 
قضایی و اجراییه های ثبتی داشتند و دیگری نیز مشکلاتی در 
یکی از ادارات دولتی داشت که با تدابیر ارائه شده توسط اعضای 
کارگروه، زمینه حل مسائل و تسهیل یا تسریع در حل موانع و 

بازگشت به تولید این واحدها فراهم شد.

این  البرز اعضای  رئیس کل دادگستری استان 
کارگروه را متشکل از قضات و مدیران قضایی 
باتجربه دادگستری کل استان و کارشناسان 
اقتصادی معرفی کرد و متذکر شد: اعضا با 
ابلاغ رئیس کل دادگستری استان به عنوان 
رئیس ستاد استانی منصوب شده و بر اساس 

دستورالعمل صادره از سوی رئیس قوه 
نامه های  شیوه  و  قضاییه 

پیگیری  مرکزی  ستاد 
اجرای سیاستهای اقتصاد 
مقاومتی قوه قضاییه از 

ستاد  در   ۱۳۹۹ سال 
استانی تشکیل شده و 

تاکنون مشکلات متعددی از واحدهای اقتصادی، تولیدی، 
اشتغالزا و کارآفرین را مرتفع کرده است و در بسیاری 
از موارد با ارائه مشاوره های قضایی و حقوقی، ضمن 
رعایت استقلال قضایی، رسیدگی به پرونده در مسیر 

قانونی تسهیل شده است.
فاضلی هریکندی با بیان اینکه در سال گذشته در این 
کارگروه پنج نشست برگزار شد و مشکلات ۱۸ بنگاه 
گرفت،  قرار  بررسی  مورد  اقتصادی 
تصریح کرد: با حل مشکلات این 
بنگاه های اقتصادی به ایجاد یا 
تدوام اشتغال مستقیم نزدیک 
البرز  استان  در  نفر   ۸۰۰ به 

کمک شد.

آموزش

با اعتباری بالغ بر ۱۵ میلیارد تومان؛ عملیات ساخت ۵۰ فضای ورزشی درون مدرسه ای در البرز آغاز شد

با حضور استاندار البرز، خانواده های معظم شهدا و مسوولان 
استانی، عملیات ایجاد ۵۰ فضای ورزشی درون مدرسه ای دراین 
استان در قالب »طرح شهید سلیمانی« با اعتباری بالغ بر ۱۵ میلیارد 
تومان آغاز شد. »مجتبی عبداللهی« -استاندار البرز- در این آیین 
که روز چهارشنبه در دبیرستان دخترانه اهل بیت)س( آموزش و 
پرورش ناحیه چهار کرج برگزار شد، افزود: سلامت روحی و جسمی 
دانش آموزان از اهمیت بالایی برخوردار است زیرا اجرای این طرح 

می تواند شور و نشاط در بین دانش آموزان را رقم بزند. مجتبی 
عبداللهی خاطرنشان کرد: اراده جدی ملی و استانی در راستای 
جبران کمبودها و ضعف های سرانه های آموزشی استان است. 
پس از نشست ها و مصوبات استانی و ملی، پیگیری های میدانی 
در جهت تحقق هدف آغاز عملیات اجرایی ۱۰۰ مدرسه تا پایان سال 

جاری نیز شروع شده است.
وی با بیان اینکه زیرساخت های ورزشی برای دانش آموزان البرز 

با استاندارد کشوری فاصله زیادی دارد، با ساخت ۵۰ زمین چمن 
ورزشی مصنوعی در مدارس استان، این فاصله کمتر می شود. با 
تحقق این اقدامات گام موثری در راستای جبران کمبود سرانه های 
ورزشی در مدارس برداشته می شود و این روند همچنان با پیگیری 
آموزش و پرورش و استانداری ادامه دارد. برای اجرای این طرح 
های ورزشی، اعتبارات لازم تامین شده و شهرداری های استان 
نیز در این مسیر همراهی خواهند داشت و زیرساخت های مورد 

نیاز را فراهم می کنند.
همچنین »علی حجرگشت« -مدیرکل آموزش و پرورش البرز- نیز 
گفت: یکی از کمبودهای مدارس این استان در زمینه کمبود فضا 
ی ورزشی برای دانش آموزان است. به برکت دولت مردمی و 
انقلابی مدارس برای آموزش حضوری باز شد تا دانش آموزان در 
تمام ساحت های سند تحول بنیادین زیر پوشش آموزش معلمان 

در مدارس قرارگیرند.
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فرهنگی
بنزین پاشنه آشیل دولت!

سفرهای نوروزی نه تنها رکورد مصرف بنزین را زد بلکه زنگ خطر را هم برای دولت به صدا درآورد که اگر 
روند مصرفی  به همین منوال افزایشی باشد باید عطای صادرات بنزین را به لقایش بخشید چرا که ظرفیت  
پالایشگاه  های تولید بنزین تنها کفاف نیاز داخلی را آن هم برای مدت کوتاهی خواهد داد و اگر ظرفیت سازی 

نشود، به زودی باید پذیرای واردات باشیم!

سینما و تئاتر

فیلمبرداری فیلم »قیصر« با تمرکز بر زندگی فرانتس بکن باوئر، فوتبالیست و مربی 
مشهور آلمانی، در کشور پراگ آغاز شد. در این فیلم که قیصر نام دارد، بکن باوئر 
با ساختارهای انعطاف ناپذیر و قوانین و مقررات تاریخ گذشته در فوتبال مبارزه 
می کند تا بتواند امور را طبق سلیقه خود پیش ببرد.  نقطه اوج این فیلم پیروزی 
تیم ملی فوتبال آلمان در جام جهانی سال ۱۹۹۰ است که تحت سرمربی گری بکن 

باوئر محقق شد.
کلاوس اشتاین باخر، بازیگر ۲۸ ساله آلمانی، که بازی در فیلم هایی چون قایق 
)Das Boot( و جشنواره اکتبر ۱۹۰۰ )Oktoberfest ۱۹۰۰( را در کارنامه دارد، بازیگر 
نقش اصلی فیلم قیصر خواهد بود و در این فیلم با فردیناند هوفر، ترزا ریزوس، 
استفان مور، الیور کونییتزنی، بتینا میتندوفر، هاینز-جوزف براون، کریستین آیزنبرگر 
و سینا تکوتش همبازی می شود. این فیلم زندگینامه ای به کارگردانی تیم تراگیزر، 
تهیه کنندگی باواریا فیکشن و براساس فیلمنامه ای از مارتین رواهاوس ساخته 

می شود و عنوان آن به لقب بکن باوئر یعنی قیصر اشاره دارد. 
هانتس بکن باوئر ۱۱ سپتامبر سال ۱۹۴۵ در شهر مونیخ متولد شد و در ۹ سالگی 
فوتبال حرفه ای را آغاز کرد. وی در سال ۱۹۶۵ اولین بازی خود برای تیم ملی آلمان 

را انجام داد و یک سال بعد تجربه حضور در جام جهانی را نیز به دست آورد.

شورای پروانه نمایش فیلم های سینمایی در جلسه اخیر با صدور پروانه نمایش 
برای فیلم های نگهبان شب به تهیه کنندگی وکارگردانی رضا میرکریمی، شب طلایی 
به تهیه کنندگی ابراهیم حاتمی کیا و کارگردانی یوسف حاتمی کیا و کوزوو به تهیه 

کنندگی حسن کلامی و کارگردانی میثم هاشمی طبا موافقت کرد. 
فیلم سینمایی نگهبان شب ساخته رضا میرکریمی است. او که تهیه کنندگی این 
اثر را نیز بر عهده دارد پس از ساختن آثاری چون کودک و سرباز، زیر نور ماه، اینجا 
چراغی روشن است، خیلی دور، خیلی نزدیک، به همین سادگی، یه حبه قند، امروز، 
دختر و قصر شیرین این بار به گفته خودش سراغ داستانی خاص و جنجالی در 
فضایی اجتماعی رفته است. محسن کیایی، تورج الوند، لاله مرزبان و ویشکا آسایش 

بازیگران نگهبان شب هستند.
شب طلایی فیلمی به کارگردانی و نویسندگی یوسف حاتمی کیا و تهیه کنندگی 
ابراهیم حاتمی کیا محصول سال ۱۴۰۰ است. در این فیلم گروه بازیگرانی چون حسن 
معجونی، یکتا ناصر، مریم سعادت، مسعود کرامتی، بهناز جعفری، سوگل خلیق، 
سینا رازانی، علی باقری، امیر محمدی، بابک بهشاد، ناصر هاشمی، بهادر مالکی، 
زهرا بهروز منش، شکوفه هاشمیان، علی پاشا، نساء افرنگه، پانته آ کی قبادی، فرسیما 

دمیرچی، سارینا یوسفی و علیرضا ساره درودی حضور دارند.

روز گذشته ورایتی نوشت: جشنواره بین المللی فیلم لوکارنو از »کلی رایکارد« از 
مهم ترین چهره های سینمای مستقل آمریکا با اعطای جایزه یوزپلنگ افتخاری 
تقدیر می کند. »کلی رایکارد« کارگردان مولف آمریکایی، از چهره های مطرح جامعه 
بین المللی فیلم از سوی جشنواره فیلم لوکارنو با دریافت جایزه یک عمر دستاورد 

هنری )یوزپلنگ طلایی( مورد تقدیر قرار می گیرد.
»رایکارد« از زمان ساخت اولین فیلم تحسین شده اش در سال ۱۹۹۴ با عنوان »رودخانه 
علف«، سبک منحصر به فرد خود را برای ارائه تصویری واقعی از سینمای مستقل طی 
تقریباً ربع قرن و ده ها اثر از جمله »لذت قدیمی«، »وندی و لوسی« دنبال کرده است. 
»میانبر میک«، »حرکت های شبانه« و »اولین گاو« که لوکارنو را در سال ۲۰۲۰ افتتاح 
کرد، شهرت او را به عنوان یکی از متمایزترین صداهای سینمای امروز تثبیت کرده 
است. فیلم جدید این کارگردان ۵۸ ساله با عنوان »حاضر شدن« از شانس های اصلی 

حضور و رونمایی در جشنواره فیلم کن است. 
»کلی رایکارد« جایزه یوزپلنگ افتخاری جشنواره فیلم لوکارنو را روز ۱۲ آگوست طی 
مراسمی در میدان بزرگ )Piazza Grande( لوکارنو دریافت می کند.  پیش از این 
چهره هایی چون عباس کیارستمی، »ژان لوک گدار«، »کن لوچ«، »ساموئل فولر« و 
»سیدنی پولاک« موفق به دریافت جایزه بوزپلنگ افتخاری جشنواره لوکارنو شده اند.

حاتمی کیا و میرکریمی
 پروانه نمایش گرفتند

یوزپلنگ افتخاری لوکارنو برای 
»کلی رایکارد«

زندگینامه »فرانتس بکن باوئر« 
فیلم می شود

گزارش

فروش یک سوم ابتدایی ماه مبارک؛

چرا به اکران رمضانی سینماها امیدوار بودیم؟
پس از آنکه سیاست گذاری های سینمایی اکران رمضان در 
اواخر نیمه اول دهه ۹۰ به خوبی نتیجه داد و مخاطبان 
بسیاری، تا سحر اجازه ندادند که سالن های سینمایی خلوت 
بماند، این بازه طلایی در نیمه دوم دهه ۹۰ با رکود قابل  

توجهی همراه شد.
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ایرنا؛ مدیریت سینمایی 
در آن سال ها اصرار بسیاری داشت تا طرح افطار تا سحر را 
در تقویم سینمایی کشور نهادینه کند. طرحی که به موجب 
آن، تا پیش از افطار، بلیت ها به صورت نیم بها عرضه می شد 
و پس از آن، سینماها مجاز بودند تا سحر به فعالیت پرداخته 
و بهای بلیت کامل را دریافت کنند. در این بین، ابتکار برخی 
دفاتر پخش و سینمادارها در دعوت از بازیگران فیلم ها سبب 
شد تا این طرح در همان سال های نخست، با استقبال 

خیره کننده ای از جانب مخاطب مواجه شود.
از سال ۹۶ به بعد، این طرح به دلایلی که هرگز مشخص 
نشد در نتیجه کاهلی مدیران سینمایی وقت رقم خورد و 
با مخالفت برخی نهادها نظیر نیروی انتظامی، دیگر تکرار 
نشد. رسانه ها هم در همان سال های ۹۶ و ۹۷ به صورت 
پراکنده،نبود طرح افطار تا سحر را نقد کردند و پس از آن، این 
طرح به کلی به فراموشی سپرده شد. میزان فراموش شدن 
این طرح به اندازه ای بود که در رمضان امسال، حتی نامی از 
این طرح آورده نشد و نهایت ابتکار شورای صنفی نمایش، 

نیم بها کردن بلیت تا پیش از افطار، آن هم چند روز پس از 
آغاز این ماه مبارک بود.

سینماها درحالی پس از دو سال کرونایی، به شرایط نرمال 
نزدیک شده بودند که تصورها از اکران رمضانی امسال، یک 
اکران فراتر از انتظار بود. فیلم های نوروزی در قله فروش و 
استقبال قرار داشتند و به لحاظ زمانی نیز، موسم امتحانات 
دانش آموزان و دانشجویان نبود؛ به همین دلیل، احتمال 
موفقیت اکران رمضانی سینماهای کشور، به مراتب بالاتر 
از سالیان گذشته بود. اما متاسفانه همان استقبال نیم بند 
مخاطبان از اکران نوروزی، در ماه رمضان امسال تداوم پیدا 
نکرد تا ۷ فیلم جدید اکران، یک سقوط آزاد نسبی را تجربه 

کنند.
شورای صنفی نمایش پس از تحمل انتقادهای فراوانی که 
درباره انتخاب آثار نوروزی با آن مواجه بود، در نخستین 
حرکت ناامیدکننده امسال خود، برنامه ای برای اکران رمضان 

نداشت تا این بازه طلایی، سوخت شود.
جالب تر آن که این شورا پس از افزایش ۵۰درصدی قیمت 
بلیت برای امسال، طرح نیم بها کردن سانس های پیش 
از افطار را قبل از ماه مبارک تصویب نکرد چون احتمال 
می داد که میزان استقبال، در شرایط نرمال باشد اما وقتی 
با اعتراض برخی سینمادارها مواجه شد، چاره ای جز نیم  بها 

کردن بلیت ندید.

وقتی به آمار فروش سینماهای کشور در یک سوم ابتدایی 
ماه رمضان امسال نگاه می اندازیم، متوجه میزان کاهش 
شاخص ها می شویم. در یک سوم ابتدایی رمضان امسال، 
حدود ۳۶۲ هزار نفر به سینماها رفتند. حدود ۱۷ هزار سانس 
نمایش برای سینماها رقم خورد و اقتصاد سینما هم در این 
بازه، به فروش ۱۰ میلیارد و ۴۰۰ میلیون تومانی دست یافت.
از این میزان فروش، حدود نصف آن که معادل ۵ میلیارد و 
۱۰۰ میلیون است، متعلق به فیلم سگ بند است و ۶ فیلم 
دیگر نیز روی هم، ۵ میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان فروختند 
که این آمار، تداوم همان نگرانی دلسوزان سینما راجع به 

مقوله فیلم سوزی است.
اگرچه شاخص میزان استقبال مخاطبان از آثار سینمایی 
طی سال جاری، یک روند نزولی را نشان داده و مشخص 
می کند که میزان فروش و تعداد مخاطبان سینمایی در ماه 
رمضان امسال، نسبت به روزهای قبل از آغاز این ماه مبارک، 
دچار افت شده اند اما با ترسیم افق پیش رو، به این نتیجه 
می رسیم که احتمالا یک سوم ابتدایی ماه رمضان، به مراتب 

بهتری از دوسوم دیگر این ماه است.
تا چند روز دیگر و با آغاز لیالی قدر، سینماها برای ۵ روز 
تعطیل می شوند و در اواخر این ماه نیز فیلم های اکران فطر 
نمایش داده می شوند که البته کاملا مشخص است تعداد 
این فیلم ها به اندازه تمامی سرگروه ها نیست و احتمالا بین 

۲ تا ۵ فیلم برای این بازه طلایی انتخاب می شود.
شورای صنفی نمایش که نشان داد برای اکران رمضان امسال 
برنامه مشخصی نداشته، از هم اکنون می تواند برنامه ریزی 
لازم را برای دومین بازه طلایی اکران سالیانه کشور یعنی 
اکران فطر آغاز کند. درحالی که هنوز صحبتی از فیلم های 
اکران عیدفطر به میان نیامده، این نگرانی وجود دارد که این 

اکران نیز با نهایت سراسیمگی صورت بگیرد
درحالی که برای بالا رفتن میزان فروش گیشه رمضانی، خیلی 
بهتر است که فیلم ها بلافاصله پس از پایان تعطیلات لیالی 
قدر به روی پرده رفته و حجم گسترده تری از مخاطب را به 
سینماها بکشانند. انتخاب این فیلم ها درحالی باید تا نیمه 
ماه رمضان صورت بگیرد که با آماده شدن مواد تبلیغی آثار، 
این فیلم های جدید بتوانند نمایش خود را بلافاصله پس از 

تعطیلات ۵ روزه آغاز کنند.

پس از آنکه سیاست گذاری های سینمایی اکران رمضان در اواخر نیمه اول دهه ۹۰ به خوبی نتیجه 
داد و مخاطبان بسیاری، تا سحر اجازه ندادند که سالن های سینمایی خلوت بماند، این بازه طلایی در نیمه دوم 

دهه ۹۰ با رکود قابل  توجهی همراه شد.
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ورزشی

سوژه

در 3 منطقه آسیا؛

چهره ۱۳ تیم صعود کرده به جام ملت های فوتسال مشخص شد

احتمال عدم صدور مجوز حرفه ای پرسپولیس برای حضور در لیگ قهرمانان آسیا
چند روز قبل بود که با اعلام فیفا، باشگاه پرسپولیس مبلغ 950 هزار دلار در پرونده رادشوویچ محکوم شد و سرخ ها 
باید این مبلغ را طی 45 روز آینده بپردازند و در صورت دیرکرد در پرداخت این جریمه، باشگاه پرسپولیس با جرائم 
دیگری هم روبه رو خواهد شد. بدهی به رادوشوویچ و خطراتی که پرسپولیس را تهدید می کند فقط به اینجا ختم 

نمی شود چرا که صدور مجوز حرفه ای باشگاه پرسپولیس هم دچار مشکل خواهد شد.

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

گزارش

وقتی پای عشق در میان باشد؛

با صداقتِ کاری می توان، ورزش را احیا کرد
مدیریت در ورزش بار معنایی خاص خود را دارد و می تواند 
راهگشا برای پیشرفت و توسعه باشد. سوءمدیریت هم می تواند 
جوانان ما را به انحراف بکشاند و کوچک ترین سودی به حال 
به مدیریت  اشاره  با  باشد.  برنداشته   ورزش و جوانان ما در 
روانشاد حاج آقا یزدانی خرم که بدون تخصص در مدیریت دو 
رشته پرطرفدار والیبال و کشتی ایران کاری کرد کارستان و به 
عنوان بهترین مدیر ورزشی شناخته شد و مهم ترین قدم ها را 
در پیشرفت و جهانی کردن والیبال برداشت که هرچه امروز 
در والیبال داریم مدیون و مرهون خدمات ارزشمند آن مرحوم 
مغفور است که راه را برای پیشرفت والیبال هموار کرد و به هم 

اسم خود -محمد رضا- داورزنی سپرد .

اینکه در دوران ۱۸ ساله مدیریت جناب داورزنی در والیبال ایران 
چه تحولات و جریاناتی رخ داده و والیبال ایران درگذشته چه 
جایگاهی در دنیا داشته و اینک در چه جایگاهی است، بحث 
جداگانه ای دارد که پرداختن به آن  در این مقال جایز نیست و 
خارج از بحث مدیریت در هیاتُ والیبال شهرستان گلپايگان و 

سایر شهرستان های استان اصفهان است. 

اگر مدیر با کفایتی که در راسُ هیاتُ های ورزشی استان ها قرار 
می گیرند از جنس ورزش و از خانواده همان رشته ورزشی باشند 
که به عنوان سکاندار انتخاب می شوند که،  نور علی نور است. 
برخی افراد هم با نیت پاک و برای اصلاح ورزش و خدمت 
صادقانه به اهالی ورزش بدون چشمداشت مالی پستی را که 
به امانت به آن ها واگذار شده را، بعنوان امانت والا و برترین 
نعمت الهی می دانند و با شکر نعمت گام های نیکویی در جهت 
ارتقای سطح کیفی و کمی ورزش مربوط به پستی که در اختیار 
گرفته اند بر می دارند، قابل ستایشند و در کنار درک این کلمات 
و مفاهیم آنها به نکاتی که باید به اندازه کافی در مکان و زمان 
مناسب بکار ببرند آگاهی دارند تا به وظیفه و اهدافی که متعهد 
اجرای آنها شده اند با نیت پاک و وجدان کاری انجام دهند و 
صادقانه و عاشقانه لیاقت و شایستگی خود را به اثبات برسانند.
محمد تازرونی یکی از مدیرانی است که هم از خانواده  والیبال 
زادگاهش  والیبال  پیشرفت  واقعی  دلسوزان  از  یکی  و هم 
گلپايگان است که رئیس هیاتُ والیبال این شهرستان شده، 
محمد تازرونی پسرعموی علی تازرونی چهره شاخص و اسبق 
والیبال  چیره دست  پاسور  تازرونی  فرشاد  برادر  و  ملی  تیم 
گلپايگان و تیم امید منتخب استان اصفهان در مسابقات 
قهرمانی کشور)تبریز( متولد ۱۳/۰۶/۱۳۷۲ گلپایگان، پس از 
کسب علم و دانش در سال ۱۳۸۷ در رشته علوم تجربی به 
دریافت دیپلم مفتخر شد و علی رغم فعالیت های علمی بخاطر 
عشق و علاقه وافری که به ورزش والیبال داشت که به واقع 
ورزش فامیلی و خانوادگی او محسوب می شد، شوق ورود به 

ورزش والیبال در وجودش بارور گردید تا پس از استخدام در 
یکی از دوایر دولتی، در کلاس داوری استاد شهباز صدری که 
در سال ۱۳۹۴ در شهرستان خوانسار برگزار شده بود شرکت کرد 
و آزمون داوری درجه سه را با موفقیت سپری نمود و به اخذ 

کارت داوری نائل گردید.

محمد تازرونی پس از دوسال قضاوت موفقیت آمیز زیر نظر 
کمیته داوران هیاتُ استان وفدراسیون والیبال سال ها به امر 
قضاوت پرداخت و با علاقه مفرطی که به امر داوری داشت در 
سال ۱۳۹۶ در کلاس ارتقاء داوری که مدرس آن استاد حسین 
پورکاشیان بود، موفق به دریافت مدرک داوری درجه ۲ گردید و 
در کسوت داوری  در شهرستان گلپایگان و استان های اصفهان، 
تهران و مسابقات والیبال ساحلی )جزیره کیش( تا خردادماه 1400 
منشاء خدمات ارزنده ای شد و مورد توجه مسئولان هیاتُ والیبال 
استان قرار گرفت و نظر به شایستگی و تجارب خوبی که در اداره 
امور داوری پیدا کرده بود، به سمت رئیس کمیته داوران هیأت 
والیبال شهرستان گلپایگان منصوب گردید و در اندک زمانکوشید 
تا با کمک مردمی و خیران ورزشیار ابتدا لباس متحدالشکل 
داوری را خریداری و نسبت به تهیه تجهیزات مورد نیاز داوران با 
صرف هزینه ای بالغ بر یکصد میلیون ریال اقدام کند. وی سپس 
برای آموزش 10 نفر از متقاضیان داوری درجه3 برای استفاده 
در بخش داوران  خط نگهدار و کمک نویسنده بار دیگر اقدام 
به خرید لباس مخصوص داوران تازه کار نمود و با ایجاد فضای 
همدلی و دوستی در بین داوران گامی اساسی برداشت که از اهم 

فعالیت های شش ماهه ایشان می توان یاد کرد.

به همین جهت و با توجه به استعداد و توانایی و حسن مدیریت 
در اداره امور و وظایف محوله به پیشنهاد رئیس وقت اداره ورزش 
و جوانان شهرستان گلپایگان مهندس یوسف ابراهیمی و تایُید 

صلاحیت و موافقت هیاتُ والیبال 
دی ماه  از  اصفهان  استان 

از  حکمی  طی   1400 سال 
سوی خانم  فریبا صادقی 
والیبال  هيأت  سرپرست 
سکان  اصفهان  استان 
والیبال  هیأت  رهبری 
شهرستان گلپایگان را به 

دست گرفت.

ترمیم و نوسازی رختکن های سالن هفده شهریور و بازسازی 
۴ رختکن و رنگ آمیزی و بهسازی خطوط اصلی زمین والیبال 
سالن هفده شهریور برای برگزاری مسابقات چهار نفره )ویژه آقایان و 
بانوان( در روزهای آغازین سال 1401 تحت عنوان )جام نوروز( و اهدا 
جوایز نقدی، کاپ و لوح های یادبود با هزینه ای بالغ بر 300 میلیون 
ریال از دیگر اقدامات مفید و دستاوردهای این جوان خوش طینت 

و عاشق خدمت در کمتر از سه ماه گذشته بوده است.
تازرونی که برای احیای مجدد والیبال گلپايگان و باز گرداندن 
مردم  علاقه  مورد  رشته  این  درخشان  و  طلایی  روزهای  به 
ورزشدوست گلپايگان که بازیکن ارزنده ای بنام احمد لاهوتی 
را هم به تیم ملی اعزام کرده اند، با حمایت همه جانبه از سوی 
امام جمعه  حجت الاسلام محمد تقی کرامتی ولی فقیه و 
گلپايگان، دکترمسعود خاتمی نماینده مردم شریف گلپايگان 
در مجلس شورای اسلامی، دکتر عسگریان فرماندار و رئیس 
شورای تامُین، سیدعباس سبحانی فرماندهی نیروی انتظامی و 
فرماندهان سپاه، آقای علوی رئیس، ایمان گل محمدی، حاج 
اصغر اشراقی،  احمدی و خانم خوشنویسان اعضای محترم 
شورای اسلامی و مهندس پیمان شکرزاده شهردار و سایر مدیران 
ادارات دولتی و بخش های خصوصی شهرهای گوگد و گلشهر و 
همچنین مهندس ابراهیمی رئیس اداره ورزش وجوانان در صدد 
تنظیم وتدوین برنامه راهبردی چهار ساله ای برای زیر ساخت 

ها و کار پایه و سازندگی با بکار گیری از مربیان بادانش است.

وی برای دستیابی به این اهداف و مقاصد پیش بینی شده در 
تقویم ورزشی چهارساله تعامل بسیار خوبی با مسئولان هیاتُ 
والیبال استان و فدراسیون والیبال به ویژه شخص داورزنی 
رئیس فدراسیون به عمل آورده و برای بازدید از تاسُیسات و 
فضاهای ورزشی این شهر والیبال خیز از رئیس فدراسیون دعوت 

رسمی به عمل آورده است.

در نجف آباد نیز به همت حاج آقا خیرالهی رئیس چندین و چند 
ساله هیاتُ والیبال خبرهای خوشی به گوش می رسد، از جمله 
فعالیت های گسترده این هیاتُ درقبولی میزبانی  مسابقات 
قهرمانی کشور نوجوانان که بطرز بسیار باشکوهی با استفاده از 
همکاری دانشگاه آزاد اسلامی واحد نجف آباد در سالن زیبای 
این دانشگاه برگزار کرد و در حال حاضر هم مسابقات چهارنفره 
شب های ماه مبارک رمضان،  در این شهر درحال برگزاری است.
اما در اغلب شهرهایی که سال ها در والیبال استان 
مطرح بودند و بازیکنان شایسته ای را به 
خبرهای  می داشتند  گسیل  میدان 
ناخوشایند شنیده می شود به ویژه 
در شهرضا که در سالهای نچندان 
دور با مدیریت آقای سبزواری و 
همکاری مجدانه آقای زمانی 
وکمال محبی که از جمله 

بازیکنان شاخص این شهر بودند چراغ والیبال شهرضا همیشه 
روشن بوده ، ولی یکی دوسالی است که والیبال دراین شهر 
فعالیتی چون گذشته ندارد و میشه گفت  به دست فراموشی 
سپرده شده و نارضایتی اهالی والیبال را به اوج خود رسانده است!

کاشان که مهد والیبال استان اصفهان بوده و درسال ۱۳۶۴ 
با نام عبداله خانی تیمی بعنوان نماینده استان اصفهان در 
مسابقات قهرمانی کشور )ارومیه( شرکت داده بود که اعضای 
تیم را اصغر ومحمد فدوی، حمید منصوری، محمد شیرازی، 
 ، قدرت  حمیدرضا  عزیزی،  محسن  شجاعی،  مصطفی  میر 
مرتضی تکیه بند، احمد ایرانی، حسین هاجریان، رضا اخباری 
و مجید خلیلی )یارکمکی( از اصفهان و همچنین با تیم )باریج 
اسانس( به مربیگری میرمصطفی شجاعی مربی بین المللی که 
سابقه کاپیتانی تیم ذوب آهن در لیگ برتر را نیز در کارنامه 
بازیکنانی همچون، امیر غفور، محمد  با  درخشان خود دارد 
مدبر، بهنام حمامی، کریم اکرامی فر، مهدی صادق زارع، مجید 
حسینی، برادران میرآفتاب، مسعود غلامی، عباس فتحی، امید 
عبدلی جوانان بومی و ادریس دانشفر و تاروردی )یاران کمکی( 
با حمایت مرحوم مهندس حسین حجازی پدر اسانس ایران، 
مدیرعامل شرکت داروسازی باریج اسانس و رئیس وقت هیاتُ 
هیاتُ  از سوی  حمایتی  کوچک ترین  بدون  کاشان  والیبال 

والیبال استان جزو چهار تیم لیگ برتر کشور شد.

اما با وجود این همه سابقه دیرینه ای که در والیبال ایران دارد، 
اینک فاقد تیمی در لیگ کشوری می باشد. مضاف براینکه از 
وجود میرمصطفی شجاعی که از  سن ۱۶ سالگی در تیم های 
منتخب سه رده سنی نوجوانان در گنبد، جوانان در بابل و 
بزرگسالان در ارومیه لیاقت و شایستگی های خود را به نمایش 
گذاشته و به تیم ملی جوانان دعوت گردید و از دستیاران 
خولیو ولاسکو بود و درحال حاضر بعنوان کارشناس والیبال 
ایران مطرح است در تیم های لیگ برتر استان اصفهان مورد 
بهره برداری قرارنمی  گیرد که در فرصت بعدی بیشتر پیرامون 
بی توجهی مسئولان ورزش و هیاتُ والیبال استان و شهرستان 
کاشان که بزرگترین شهرستان استان اصفهان است، نسبت به 
مربیان کاردان و بازیکنان بومی بیشتر خواهیم نوشت. اما این 
سئوال چندسالی است که اذهان عمومی را بخود جلب کرده و 
متأسفانه همچنان بی پاسخ مانده است؛ اینکه مسبب پسرفت 

والیبال در شهرستان های استان اصفهان کیست؟! 
شنیده می شود که قرار است در روزهای آینده مجمع عمومی 
انتخاب رئیس هیاتُ والیبال استان اصفهان با حضور جناب 
داورزنی رئیس فدراسیون برگزار شود، امیدواریم این بار فردی 
اصلح و واجد شرایط لازم برای اداره امور هیاتُ والیبال این 
استان که بالغ بر پنج میلیون نفر جمعیت دارد با رایُ قاطع  
اعضای مجمع انتخاب شود که توانایی احراز این پست خطیر 

را داشته باشد.

مسابقات فوتسال مقدماتی جام ملت های آسیا در ۳ منطقه 
برگزار و چهره ۱۳ تیم صعود کرده به مرحله اصلی رقابت های 
جام ملت های آسیا مشخص شد. با اعلام کنفدراسیون فوتبال 
آسیا، مسابقات فوستال جام ملت ها شهریور و مهر امسال 
به میزبانی کویت برگزار می شود. تیم های صعود کرده به 

مسابقات فوتسال جام ملت های آسیا به شرح زیر است:
منطقه غرب آسیا: مسابقات فوتسال مقدماتی جام ملت های 
آسیا، در منطقه غرب و با حضور ۷ تیم به میزبانی امارات 
برگزار شد. در این منطقه تیم های لبنان، عربستان، عراق، 

بحرین و عمان موفق شدند با غلبه بر حریفان خود راهی جام 
ملت های آسیا شوند. از نکات جالب توجه مسابقات در این 
منطقه می توان حضور محمد ناظم الشریعه سرمربی سابق تیم 
ملی فوتسال کشورمان اشاره کرد که موفق شد به همراه عراق، 
جواز صعود به جام ملت ها را کسب کند. همچنین کویت 
هم به واسطه میزبانی مسابقات جام ملت ها در این رقابت ها 

حضور پیدا نکرد.
منطقه جنوب شرق آسیا: مسابقات فوتسال مقدماتی جام 
ملت های آسیا در منطقه جنوب شرق آسیا به میزبانی تایلند و 

با حضور ۹ تیم برگزار شد و در پایان تیم های تایلند، اندونزی 
و ویتنام جواز حضور در مرحله اصلی جام ملت های آسیا 
را کسب کردند. در این بخش هم محمد هاشم زاده مربی 
ایرانی، هدایت تیم ملی فوتسال اندونزی را بر عهده داشت 
و موفق شد بار دیگر این تیم را به مسابقات جام ملت های 

آسیا برگرداند.
جنوب و آسیای مرکزی: در این منطقه که تیم ملی ایران 
هم قرار دارد، ۸ تیم در قالب ۲ گروه در کشور قرقیزستان با 
هم رقابت کردند. از گروه اول این مسابقات تیم ملی فوتسال 

ایران به همراه ترکمنستان و از گروه دوم هم ازبکستان و 
تاجیکستان به مسابقات جام ملت های آسیا صعود کردند.

منطقه شرق آسیا: مسابقات فوتسال مقدماتی جام ملت ها در 
منطقه شرق آسیا ۳ سهمیه دارد که هنوز مسابقات این منطقه 
برگزار نشده است. در این منطقه ۶ تیم ژاپن، چین، مغولستان 
در گروه اول و تیم های چین تایپه، هنگ کنگ و کره جنوبی 
در گروه دوم با هم رقابت می کنند که در پایان ۳ تیم راهی 
مرحله اصلی جام ملت ها می شوند و در نهایت، رقابت های 

جام ملت های ۲۰۲۲ آسیا با حضور ۱۶ تیم برگزار خواهد شد.
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سبک بازی در جام حذفی متفاوت با لیگ برتر است، 
چرا که نباید ذهنیت برد را با ساده انگاری از دست داد. 
برای مثال، برای حریفان استقلال بهترین حالت راهی 
است که »مجتبی حسینی« در بازی مقابل این تیم به 
آن ها نشان داد، دقیقاً »ساکت الهامی« هم سعی بر 
به همان  استقلال  بردن  و  استراتژی  این  روی  اصرار 

مسلخ داشت که در نهایت هم موفق شد. 
اما تفاوت حذفی با لیگ برتر همینجاست، جایی که در 
لیگ اگر لغزشی باشد، اجازه جبران شاید وجود داشته 
باشد، اما اینجا حذف به معنای پایان کار حتی با یک 
تصمیم اشتباه است. برای بردن این استقلال که بیشتر 
از زیبا و تماشاگرپسند بازی کردن، با چغری و بد بدن 
بودن امتیاز می گیرد، باید به قول کشتی گیرها بد  افت 
باشی و بد قلق، تا در زمان درست، ضربه اساسی را به 
این تیم وارد کنی. ضمن اینکه باید فلسفه ای مناسب 
و درک مطلوب از سبک و سیاق استقلالی که روی دور 
بردن بوده هم در افکار تیم جا بیفتد. گرچه نه استقلال 
بلکه هیچ تیمی هیچوقت شکست ناپذیر نبوده، اما در 
زمان شکست ها علامت سوال ها را باید دید و جواب 

داد، تا احیاناً بیراهه از راه مشخص شود.

اما چند نکته از استقلال:
این استقلال  می گوییم  هم  هنوز  و  گفتیم  بارها   :۱
خشک و بدون انعطاف بازی می کند. این سبک بازی اگر 
در زیر سایه نتایج مناسب گم نشود، خود خنجری به 

حال و روز تیمِ فرهاد خواهد شد.
اجرا  بالا  توانایی  با  را  ساده  فرمول  یک  استقلال   :۲
می کند؛ فضا نمی دهد و در نهایت از روزنه های موجود 
استقلال  اصلی  می زند. مشکل  تیم حریف ضربه  در 
اینجاست که آبی ها در این روش راهکار برای گل زدن 
خود  مهاجمان  سیاق  و  شیوه  به  دلخوش  و  ندارند 

هستند.
۳: هر تیمی هم سبکِ استقلال بازی کند، 
این تیم در مقابل آن گره می خورد.  کار 
شلوغ کردن کانال میانی زمین و برتری 
به  دل بستن  و  دفاعی  فاز  در  عددی 
ضدحملات، که مجتبی حسینی آن را 

خوب نشان داد.
۴: تعویض های مجیدی در روند بازی 
از  بعد  و  است  پیش بینی شده  کاملا 
این تغییرات در نفرات انتخاب طرح و  

شیوه پیاده شده بازی توسط آنها هم 
همینطور.

۵: تا همین جا هم استقلال خوب 
پرسپولیس  سماجت  اما  کرده،  کار 
برای  ایجاد شده  این شرایط  هم در 

استقلال مجیدی بی تاثیر نبوده، وگرنه استقلال با این 
نتایج درخشان همین حالا باید جشن قهرمانی را می 

گرفت.
۶: این بیست روز زمان مناسبی است برای تغییرات 
روش بازی تیم، به نظر می رسد، دست استقلال رو شده 
و نیاز به اصلاح در درون زمین و سبک بازی کاملا 

ضروری است.
۷: مجیدی باید از داشته های خود اگر به آن ها باور دارد 
صیانت کند. استقلالی ها اول گل نمی خوردند بعد کار 
تیم حریف را یک سر می کردند و خیلی ریز و قدم به قدم 
امتیازگیری می کردند، اما حالا سه بازی است که شرایط 
قدم به قدم آن ها سخت و بلند تر از قبل شده است. 
ادامه دار شدن این داستان روزهای سختی را برای این 

تیم می تواند رقم بزند.
تیم های  برای  دروازه ها  اصولا  دوم  فصل  نیم   :۸
غالب در زمین و برنده و دست بالا در زمین 
کوچک می شود، حالا تبلور این حرف را در 

بازی های اخیر استقلال می بینیم.
۹: تیم که در جدول دست بالا را دارد هم 
باید چشم به امتیازات خودش داشته 
حریفان،   تعقیب  مراقب  هم  باشد، 
این  نسخه  بهترین  آرامش  پس 

روزهای استقلال است.
آفت  خبری  کنفرانس های   :۱۰
شده،  ما  فوتبال  این روزهای 
مراقب باش در گام های آخر، خودزنی 

نکنی آقای مجیدی!

در  ایران-  راگبی  انجمن  -رئیس  »میر مهدی حسینی« 
مصاحبه اختصاصی با روزنامه »دنیای هوادار« گفت: پس 
از برنامه ریزی در ورزش راگبی در حال ریل گذاری هستیم 
تا  راگبی در چند ماه آینده در مسیر پیشرفت حرکت کند.

سال ۱۴۰۰ برای ایران چگونه بود و سال ۱۴۰۱ را چگونه 
پیش بینی می کنید؟ 

در حقیقت سال ۱۴۰۰ یکی از سال های نسبتاً پرکار انجمن 
راگبی بود ما در این سال برنامه های نرمال خود را مانند 
شرکت در مسابقات قهرمانی غرب آسیا که مقام دوم در 
آقایان و سوم برای اولین بار در تاریخ این ورزش در ایران 
برای بانوان کسب شد و همچنین توانستیم لیگ خوبی 
را برگزار کنیم و برنامه ریزی مفصل برای تیم های امید 
و جوانان داشته باشیم ضمن اینکه میزبان آقای قیس 
رئیس کنفدراسیون راگبی آسیا در اواخر سال بودیم تا 
میزبانی غرب آسیا برای نخستین بار به ایران داده شود. 
ملی  کمیته  رئیس  و  ورزش  وزیر  با  دیدار  همچنین 
المپیک و ریاست  فدراسیون انجمن های ورزشی داشتیم 
تا حمایتشان را از ورزش راگبی داشته باشند. در سالی که 

گذشت با توجه به اتفاقات خوب که افتاد، قطعا ما سال 
خیلی دشوار و مهمی را در پیش رو خواهیم داشت که 

امیدوارم بتوانیم در آن سربلند باشیم.

پس از ورود قیس به ایران و دیدارشان با وزیر ورزش و 
رئیس کمیته ملی المپیک دیدگاه وزیر نسبت به ورزش 
راگبی چگونه است؟ به نظرتان این ورزش مهیج می تواند 

به جایگاه واقعی خود برسد؟

جناب آقای دکتر سجادی یک وزیر ورزشی هستند که 
در بهترین مسابقات به صورت ورزشکار حضور داشتند و 
کسی است که در ورزش تخصص دارد. دکتر سجادی و 
جناب آقای صالحی امیری رئیس کمیته ملی المپیک 
شدیداً روی ورزش های المپیکی توجه ویژه ای دارند و 
صرفاً توجه فقط به فوتبال و کشتی و بسکتبال ندارند، به 
همین دلیل از آن ها درخواست کردیم که ورزش راگبی 

مسابقات  در  حاضر  ورزش های  جزو  هم 
آسیایی باشد، اهمیت دادن به ورزش 

دارد.  تقدیر  جای  راگبی  المپیکی 
جزو  ورزش  این  که  آنجا  از  البته 

دنیا  پرطرفدار  ورزش های 
توجه  نباید  چرا  می باشد 
چرا  کرد؟  آن  به  بیشتری 
نباید در مسابقات آسیایی 
باشد؟!  داشته  حضور 
همه ما می دانیم راگبی 
برای  لازم   پتاسیل 

موفقیت را دارد.

در خصوص میزبانی غرب آسیا بگویید، آیا ایران می تواند 
میزبان مسابقاتی همچون آسیا باشد؟ 

بله! همانطور که گفتید این یک رویداد بسیار مهم و بزرگ 
است که برایمان اتفاق افتاده است. باید بتوانیم با میزبانی 
خوب و استانداردهای لازم میزبان مسابقات بزرگتر باشیم، 
با تلاش جناب آقای وزیر، دکتر علیپور رئیس فدراسیون 
انجمن های ورزشی که الحق برای راگبی تلاش می کنند و 
همچنین جناب آقای صالحی امیری و بنده جلساتی با 
آقای قیس داشتیم که بسیار به راگبی آسیا کمک می کنند 
میزبانی غرب آسیا از لبنان به ایران داده شد و لبنان هم 
در این موضوع به ما کمک کرد و از این بابت از دوستم 
الکس تشکر می کنم. برای میزبانی مسابقات غرب آسیا 
باید امکانات نرم افزاری و سخت افزاری داشته باشیم که 
با همکاری وزیر محترم و رئیس فدراسیون این موضوع 
در حال انجام هست .و مشکلی برای میزبانی نداریم. البته 
در دوره وزیر قبلی زمین ورزش راگبی گرفته شد تا این 
ورزش المپیکی بدون زمین بماند حال خوشبختانه 
دکتر سجادی و اقای دکتر علیپور تلاش کردند که 
یک زمین با شرایط و کیفیت مناسب در اختیار 

ما قرار دهند. 
این  بنده  هدف  هم  پایان  در 
راگبی  ورزش  در  که  است 
تا  که  کنیم  ریل گذاری 
چند ماه آینده در مسیر 
پیشرفت حرکت کنیم. 
میسر  انشالله  که 

خواهد شد.

درحاشیه

پای یک لژیونر به حکم سنگین فیفا باز شد؛

ماجرای جنجالی پرداختی
 بازیکن ملی پوش به رادوشوویچ

دروازه بان کروات پرسپولیس که در میانه فصل به واسطه 
اختلاف مالی با این باشگاه، ضمن فسخ قراردادش به فیفا 
نیز شکایت برده است، اکنون طبق حکم فیفا، پرسپولیس را 
با جریمه 860هزار یورویی مواجه کرده است. این در حالیست 
که باشگاه پرسپولیس مدعی است که بخشی از این مطالبات  
را به بوژیدار رادوشوویچ پرداخت کرده است. این باشگاه البته 
اسنادی را هم در این رابطه در اختیار گرفته که به نظر می رسد 

نتوانسته به واسطه آن فیفا را قانع کند.
ماجرا از این قرار است که به دلیل مشکلات تحریم و البته 
شرایط خاصی که برای پرداخت به بانک های خارجی برای 
ایران وجود دارد، این باشگاه مطابق فصول گذشته اقدام به 
پرداخت مطالبات این بازیکن به شیوه ای خاص کرده بود. در 
این شیوه، باشگاه پرسپولیس مطالبات بوژیدار را به شکل ریال 
به وی پرداخت می کرد و گلر کروات پرسپولیس نیز با پرداخت 
آن به حساب بازیکن ملی پوش شاغل در اروپا، در ازای آن 

یورو از این بازیکن دریافت می کرد.
از  خود  ریالی  دریافتی های  پرداخت  با  رادوشوویچ  بوژیدار 
باشگاه پرسپولیس به حساب پدر این بازیکن در ایران، در ازای 
آن از بازیکن ایرانی به حساب خودش یورو دریافت می کرد. 
اما اختلاف بین بوژیدار رادوشوویچ و باشگاه پرسپولیس باعث 
شده تا این دروازه بان اکنون در شکایتی که به فیفا مطرح 
کرده، منکر دریافتی آخر خود شود! در این دریافتی، بوژیدار 
با اعلام اینکه بار دیگر مبلغی به صورت ریالی در اختیار دارد 
)دریافتی از باشگاه پرسپولیس(، از این بازیکن ملی پوش 
درخواست می کند که مطابق گذشته معادل ارزی آن را در 
کرواسی به حسابش واریز کند. این لژیونر شاغل در اروپا نیز 
این اقدام را صورت می دهد و البته نوسان ارزی در آن مقطع 

باعث شده تا زیان نیز متوجه وی شود.
با این حال اکنون با توجه به اینکه باشگاه پرسپولیس به 
صورت مستقیم این مبلغ پایانی را به حساب وی واریز نکرده 
بود، این موضوع باعث شده تا او در اعتراضی که به فیفا 
داشته، منکر دریافت این مبلغ شود! باشگاه پرسپولیس البته 
در تماسی که با این ملی پوش داشته از وی درخواست ارائه 
رسید مبلغ یورویی به حساب بوژیدار رادوشوویچ را داشته 
است. با این حال موضوعی که این وسط باعث شده تا این 
بازیکن نتواند به خواسته خود در این مقطع و قانع کردن 
فیفا برسد، عدم پرداخت مستقیم پول و مطالبات به حساب 

خود رادو است.
با این حال باشگاه پرسپولیس همچنان مصرانه به دنبال این 
است که بتواند فیفا را نسبت به موانع پرداخت مستقیم پول 
به بازیکن خارجی خود، قانع کرده و بتواند از این ضرر چند 

صدهزار دلاری جلوگیری کند.
موضوعی که البته طی روزهای اخیر شایعه شده و پای صادق 
ملی پوش ایرانی و لژیونر شاغل در اروپا را به این ماجرا باز 
کرده، این است که وی مستندات پرداخت مبلغ ارزی را در 
اختیار نداشته باشد و همین موضوع باعث خسارت به باشگاه 
پرسپولیس شده است. با این حال چندی پیش این بازیکن 
به درخواست باشگاه پرسپولیس سند مربوط به پرداختی را 
در اختیار آنها قرار داد و باید دید در دادخواست دوباره ای که 
باشگاه پرسپولیس قرار است به فیفا ارائه دهد، قادر خواهند 

بود از این حکم سنگین بکاهند یا خیر.

5+5 نکته از استقلالِ این روزها؛

راهی که »مجتبی« شروع و »ساکت« تمام کرد

»رئیس انجمن راگبی ایران« در گفت و گو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

چرا نباید راگبی در بازی های آسیایی حضور داشته باشد؟!

نام »سیروس قایقران« روی ورزشگاه پیر انزلی
باشگاه ملوان اعلام کرد: با پیشنهاد باشگاه ملوان و پیگیری معاونت فرهنگی باشگاه و همکاری خانواده معزز شهید 
پیشگاه هادیان، به تصویب شورای عالی فرهنگی شهرستان بندرانزلی، نام مجموعه ورزشی تختی بندرانزلی به نام زنده 

یاد سیروس قایقران تغییر کرد.

امیر کریمی

  نویسنده و کارشناس فوتبال

مهدی جمشیدیان

  خبرنگار
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مایعات مناسب روزه داری

بهترین نوشیدنی ها

کلیه ها 
و روزه داری

سحری:
 آب آشــامیدنی و ســبزی هایــی ماننــد کاهــو بــرای پیشــگیری از کــم آب شــدن بــدن بســیار بهتــر از 

چــای کمرنــگ هســتند. و نوشــیدنی هایــی کــه بــا دفــع مایعــات بــدن، بیشــتر باعــث کــم آبــی در 

طــی روز مــی شــوند بــرای وعــده ســحری مناســب نیســتند: نوشــیدنی هــای کافییــن دار، ماالشــعیر 

و چــای پررنــگ، نوشــیدنی هــای بســیار شــیرین -  نوشــابه هــای گازدار بــا احســاس ســیراب شــدن 

کاذب و زودرس و درنتیجــه کمتــر نوشــیدن مایعــات کافــی بــرای ســحر مناســب نیســتند.

افطار:
بهتــر اســت روزه بــا یــک لیــوان شــیر گــرم یــا آب گــرم یــا چــای کمرنــگ و خرمــا بــاز شــود.  یکســاعت بعــد از بازکــردن روزه بــا وعــده ســبک، می 

تــوان وعــده افطــاری را میــل کــرد و از آب آشــامیدنی، دوغ بــدون گاز و کــم نمــک، شــربت خانگــی کــم شــیرین نوشــید. بــه هیــچ وجــه بــرای 

افطــار نوشــابه هــای گازدار، ماالشــعیر توصیــه نمــی شــود. هــر یکســاعت یــک لیــوان مایعات نوشــیده شــود تــا رنــگ ادرار روشــن باقــی بماند.

کلیه سنگ ساز:
کســانی کــه در ۶ مــاه گذشــته بیــش از ۲ بــار ســابقه ســنگ ســازی کلیــه دارنــد قبــل از روزه داری بــا 

پزشــک خــود مشــورت کننــد. -  روزه گرفتــن بــه افــراد دیابتــی توصیــه نمــی شــود

اداره کل سازمان تامین اجتماعی استان البرز

پایگاه خبری تحلیلی
پایگاه خبری تحلیلی هفته نامه سراسری


